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مخالفت عربستان با حضور تیم ملی 
تکواندو بانوان در اماکن زیارتی

ایسنا: به رغم تلاش های رئیس فدراسیون 
تکواندو، عربستان با حضور اعضای تیم ملی 
تکواندوی بانوان در اماکن زیارتی این کشور 
به دلیل تزریق واکسن کرونای سینوفارم 
مخالفت کرد. رقابت های تکواندوی آزاد 
پایتخت  قهرمانی جهان شنبه در ریاض 
عربستان به پایان رسید و تیم تکواندوی بانوان 
ایران با نمایشی درخشان و کسب یک مدال 
طلا توسط زهرا شیدایی و ۲ برنز کوثر اساسه و 
ملیکا میرحسینی به کار خود در این مسابقات 
پایان داد. در حالیکه اعضای تیم ملی تکواندوی 
بانوان ایران قصد داشتند در سفر به عربستان 
از اماکن زیارتی بازدید کنند، دولت عربستان 
به دلیل تزریق واکسن سینوفارم توسط اعضای 
تیم ایران که مورد تایید این کشور نیست، 
اجازه حضور تیم ملی ایران در اماکن زیارتی 
شهرهای مکه و مدینه را نداد. عربستان اعلام 
کرده واکسن کرونای فایزر را به رسمیت 

می شناسد. 

خارجازمستطیلسبز

 دوناروما؛ 
بهترین دروازه بان جهان 

فدراسیــون بین المللــی آمــار و تاریــخ 
جان لوئیجی دوناروما دروازه بان پاری سن ژرمن 
و تیم ملی ایتالیا را به عنوان بهترین سنگربان 
جهان در سال ۲0۲1 معرفی کرد. دوناروما 
که در پایان فصل گذشته به عنوان بازیکن آزاد 
از میلان جدا شد و به پاری سن ژرمن پیوست، 
یکی از بازیکنان کلیدی آتزوری در مسیر 
کسب مقام قهرمانی یورو ۲0۲0 بود و در پایان 
همان رقابت ها هم به عنوان بهترین بازیکن 
تورنمنت لقب گرفت. با این حال IFFHS او را با 
170 امتیاز به عنوان بهترین دروازه بان فوتبال 
جهان در سال ۲0۲1 معرفی کرد. مانوئل نویر 
سنگربان تیم ملی آلمان و باشگاه بایرن مونیخ 
با 95 امتیاز کمتر در رده دوم قرار گرفت، او 
به همراه ایکر.کاسیاس و جان.لوئیجی بوفون 
به طور مشترک رکورد دار کسب عنوان بهترین 

دروازه بان جهان است.   

دیدگــــــاه
سرخابی ها در دربی شرایط متفاوتی دارند 

پس از 3 پیروزی متوالی، سهم استقلال از مصاف با حریفان 
اخیر خود 3 تساوی بوده است. اگرچه دو بازی در تهران برگزار 
نشد اما کسب سه امتیاز در ابتدای لیگ برتر در ادامه راه کمک 
زیادی به تیم خواهد کرد. معمولا تیم هایی که در بازی های 
خانگی به پیروزی می رسند و در خارج از خانه یک امتیاز کسب 
می کنند برای تصاحب عنوان قهرمانی یکی از مدعیان اصلی 
شمرده می شوند. در این میان تیمی که بتواند در تعدادی از 
بازی های بیرون از خانه به پیروزی برسد به امتیازات خانگی 
که غالباً صددرصد کسب نمی شوند، کمک کرده است. با این 
حساب برتری در آبادان مقابل صنعت نفت با توجه به اینکه 
استقلال در سه بازی اخیر ۶ امتیاز از دست داده، بسیار بهتر از 
تساوی خواهد بود. مصاف استقلال با صنعت نفت آبادان عملا 
تقابل فرهاد مجیدی و علیرضا منصوریان شمرده می شود. 
آبی پوشان برای برتری در خانه حریف نیاز به آنالیز دقیقی دارند 
چون تمامی رقبا در مصاف با استقلال و پرسپولیس با انگیزه 
مضاعفی بازی می کنند و هفته قبل هم نمایش خوب زردپوشان 
آبادان را برابر پرسپولیس نظاره گر بودیم، اگرچه بازنده شدند. 
علیرضا منصوریان به خاطر مشکلاتی که به دلیل بیماری کرونا 
داشت در هفته های نخستین نتوانست امتیازات را جمع آوری 
کند اما در سه بازی اخیر، نمایش بهتری از »صنعت« دیدیم و 
اصلا نباید به جایگاه پانزدهم این تیم توجه کرد. صنعت نفت 
به خاطر آنکه از انتهای جدول فاصله بگیرد با انگیزه مضاعف 
بازی خواهد کرد تا در خانه به نتیجه قابل قبولی برسد. وظیفه نفر 
اول کادرفنی یک تیم تمرکز روی موفقیت تیمش است. مسائلی 
چون تبلیغات محیطی و لغوکردن مجوز بازیکنان خارجی 
استقلال، موضوعی نیست که مجیدی در مقام پاسخگویی قرار 
بگیرد. مصطفی آجورلو و دیگر مدیران باشگاه استقلال موظف 
هستند در زمینه مسائل غیرفنی جوابگوی سازمان لیگ و دیگر 
نهادها باشند. اگر مجیدی بخواهد تمرکز خود را روی دو موضوع 
بگذارد عملا وقت کمتری را برای حل مسائل فنی تیمش در 
اختیار دارد و فراموش نکنیم بعداز دیدار با نماینده آبادان، دربی 
در انتظار استقلال خواهد بود. اگر سرمربی استقلال تمرکزش 
را تمام و کمال روی دو بازی آینده بگذارد بخت زیادی برای 
برنده شدن خواهد داشت. شرایط بازی در دربی برای هر دو تیم 
متفاوت است. البته که نتیجه دیدار ماقبل دربی تا حدودی تاثیر 
دارد اما شرایط این مسابقه بستگی به جایگاه دو تیم در جدول 
و مسائل دیگر ندارد. تیمی که بازیکنان با تجربه اش بتوانند روز 
بهتر را سپری کنند برای کسب 3 امتیاز مسابقه بخت بیشتری 
دارد. سپاهان نان مدیریت خوبش را می خورد و از ثبات خوبی 
در کادرفنی و بازیکنانش برخوردار است و تا پایان فصل از صف 
مدعیان خارج نمی شود. گل گهر سیرجان شخصیت خود را ثابت 
کرده و فصل قبل هم شگفتی آفرید تا دارای شخصیت خوبی 
شود و برای قرارگرفتن در رده های بالای جدول بخت زیادی 
درد. تیم هایی مانند آلومینیوم اراک، پیکان، فولاد خوزستان 
و ذوب آهن کار سختی برای حفظ جایگاه خود در نیمه بالای 

جدول خواهند داشت.

شش هفته از لیگ برتر گذشتــه و صحبت 
در مورد مدعیان از دید کارشناسان مختلف 
مطرح شده است. سیدداود سیدعباسی در این 

خصوص صحبت کرد. 
 ارزیابی شما از مدعیان  تا پایان هفته 

ششم چیست؟
نوسان در میان تیم های لیگ برتری وجود 
داشته و در این میان برخی تیم ها کمتر دچار 
این مساله شدند و طبیعتا در بالای جدول 
حضور دارند. شاید تا پایان هفته دهم تکلیف 
تیم های مدعی تا حدود بیشتری مشخص 
شود و بهتر بتوان درباره عیار 1۶ تیم حاضر 
در مسابقات اظهارنظر کرد. یکی از بازی های 
مهم هفته هفتم را استقلال و صنعت نفت 
آبادان برگزار می کنند. آبی پوشان فصل را 
خوب شروع کردند و 9 امتیاز در سه هفته 
نخست به دست آوردند اما با کسب سه تساوی 
متوالی ثابت کردند هنوز صلابت قهرمانی 
را به دست نیاورده اند. تقابل فرهاد مجیدی 
و علیرضا منصوریان در نوع خود جالب 
است و باید دید کدامیک از آنها می تواند با 
اندیشه های بهتر خود بر دیگری فائق آید. 
تمامی تیم های مقابل استقلال و پرسپولیس 
با انگیزه مضاعفی بازی می کنند و آبی پوشان 
باید مراقب حریف آماده خود باشند. ثبات 
بسیار خوبی در تیم سپاهان وجود دارد و با 
شرایط فوق العاده نماینده اصفهان باید این 
تیم را یکی از مدعیان قهرمانی دانست و در 
حال حاضر هم صدرنشین است. البته هنوز 
این تیم شکل واقعی خود را پیدا نکرده اما 
به مرور زمان هماهنگی لازم میان بازیکنان 
ایجاد می شود. محرم نویدکیا تیم خوبی را 
ساخته و پرداخته کرده و امید زیادی دارد تا 
بتواند با تیمش موفق به ثبت افتخار بزرگی 
شود. سپاهان با حساب و کتاب بازی می کند. 
قطعا در میان تیم های مدعی نظیر سپاهان، 
.. تیمی موفق تر  استقلال، پرسپولیس و.
خواهد بود که بتواند با حداقل نوسان پیش 

برود و امتیازگیری بهتری داشته باشد.
 در مورد افت ناگهــانی تیم هایــی 
که شروع بسیار خوبی دارند، چه نظــری 

دارید؟
 در هر لیگی تیم های ماجراجو وجود دارند و 
به بالارفتن جذابیت مسابقات کمک می کنند. 
این تیم ها به خاطر آنکه روی آنها حساب ویژه ای 
باز نمی شود در چند هفته اول خیلی خوب 
امتیاز می گیرند و در حد مدعی ظاهر می شوند. 
به مرور زمان رقبا به شناخت نسبتا خوبی از 
این تیم های می رسند. روحیه و انگیزه دو عامل 
مهم برای ماندن در جمع مدعیان به شمار 
می رود و این تیم ها با وجود قدرت به چالش 
کشیدن رقبا به خاطر نداشتن ظرفیت کافی 
برای رقابت با تیم های مطرح از رده های بالایی 
فاصله می گیرند و در رده های چهارم تا ششم 

می ایستند.

گفــتوگــو
سیدداود  سیدعباسی: 

تقابل »مجیدی« و 
 »منصوریان« 

جالب است

خـــبر

     رکورد
لیونل مسی به رکورد 318 پاس گل در دوران ورزشی 
خود رسیده و تبدیل به اولین بازیکن تاریخ فوتبال شد که 
در 1۴ فصل پیاپی حداقل 1۵ پاس گل ارسال کرده است.  
جالب اینجاست لیونل مسی اخیرا  اولین گل خود را در 

لیگ فرانسه به ثمر رساند.

     خندان
حامد لک بعداز موفقیت در بازی قبلی پرسپولیس، 
اکنون با روحیه بالایی آخرین تمرین سرخپوشان را 
پشت سر گذاشته و باید دید پیش از دربی و در دیدار 
مقابل نفت مسجدسلیمان نیز قادر خواهد بود شرایط را 

برای حفظ دروازه اش دنبال کند یا خیر.

            برف
روزگذشته اتحادیه فوتبال انگلیس اعلام کرد بازی 
لیگ برتر بین تاتنهام و برنلی به دلیل بارش سنگین برف 
در تورف مور به تعویق افتاده است. شاگردان آنتونیو 
کونته به رغم سفر به تورف مور برگزاری این دیدار، مجبور 

شدند دوباره به لندن بازگردند.

ت
شــ

سنو
عک

 ایسنا: باشگاه پرسپولیس به دلیل اظهارات خلاف واقع، 
توهین و افترا از امیرحسین صادقی، شکایت کرد. به گزارش 
رسمی باشگاه پرسپولیس، این باشگاه به دلیل اظهارات خلاف 
واقع علیه پرسپولیس و عضو کادرفنی تیم، از سوی امیرحسین 
صادقی که مسبوق به سابقه است، از این بازیکن پیشین فوتبال 
شکایت کرد. او اخیرا اظهارنظرهایی داشته است که مصداق 
توهین و افترا به باشگاه پرسپولیس و عوامل آن از جمله حمید 

مطهری بوده  است.
فارس: وحید قلیچ در خصوص اتفاقی که برای علیرضا 
بیرانوند افتاده و نام این بازیکن در گینس به ثبت رسیده است، 
اظهارداشت: رفتارهایی که در این چند روز با بیرانوند صورت 
گرفته اصلا قشنگ نیست. او نفر اول دروازه بانان ایران است و 
فعلا کسی به او نمی رسد. وی افزود: همانطور که می دانید من 
اولین نفری بودم که از بیرانوند انتقاد کردم چون آن زمان افت 
کرد اما الان مدت هاست او در سطح اول قرار دارد، به فوتبال 
اروپا رفته و در لیگ معتبری بازی می کند. خیلی ها آرزو دارند 
هواپیمایشان از روی پرتغال رد شود چه برسد به اینکه در لیگ 
پرتغال بازی کنند. از نظر من او نفر اول تیم ملی فوتبال ایران 

است و اینکه پشت سرش چه کسانی هستند اصلا مهم نیست.

پپ گواردیولا که پس از حضوری موفق در تیم های بارسلونا و 
بایرن مونیخ، حالا در منچسترسیتی هم روزهای خوبی را سپری 
می کند، می گوید: وقتی از این تیم انگلیسی جدا شود، تمایل 
دارد هدایت تیمی را در رده ملی برعهده بگیرد. این مربی 53 
ساله که از سال ۲01۶ هدایت منچسترسیتی را برعهده دارد و 

تا سال ۲0۲3 هم تحت قرارداد این باشگاه است، 
تاکنــون 10 جام مختلف برای این تیم به 
ارمغان آورده است که از آن جمله می توان 
به سه قهرمانی در لیگ برتر انگلیس اشاره 
کرد. گواردیولای 50 ساله در تازه ترین 
اظهارنظرش اظهارکرد: عاشق مربیگری 

در رده ملی هستم. همیشه گفته ام 
که وقتی کارم در منچسترسیتی 
تمام شود، دوست دارم هدایت 
تیمــی را در جــام جهانی 

بــرعهــده داشته باشــم 
اما یافتــن چنیـن تیمی 
آســان نیست. در حــال 
حاضــر پست های خالی 

زیــادی در رده ملـی وجود 
ندارد. دوست دارم در رده ملــی 
مربیگری کنم اما اگر این اتفاق 

نیفتد، در رده باشگاهــی به 
مربیگری ادامه خواهم داد و 

مشکلی از این بابت ندارم. 

فوتبــالداخلــی

بیــنالمــلل

صادقورمزیار
کارشناس فوتبال    

یحیی گل محمدی، سرمربی پرسپولیس: 

شل بازی کردن به خاطر »دربی« غیرحرفه ای است 
سرمربی پرسپولیس گفت: شرایط جدول، شرایط حساسی 
برای این تیم و نفت مسجدسلیمان است و دوست نداریم در 

بازی خانگی، امتیاز از دست دهیم.
 بازی با صنعت 

یحیی گل محمدی، اظهارکرد: با تیم جوان و دونده ای بازی 
داریم و بازی های خوبی را از آنها دیده ایم. فکر می کنیم که باید 
تمرکز بالایی داشته باشیم تا 3 امتیاز را کسب کنیم. شرایط 
جدول، شرایط حساسی برای هر ۲ تیم است و دوست نداریم در 
بازی خانگی، امتیاز از دست دهیم. او ادامه داد: آماده این بازی 
هستیم و پس از پیروزی برابر صنعت نفت، از نظر روحی شرایط 
بهتری داریم. به خاطر بدقولی باشگاه، مشکلاتی گریبان گیر 
بازیکنان را گرفته اما به دنبال نمایش یک بازی خوب هستیم 
و باید با گردش توپ، بازی را مدیریت کنیم تا مثل بازی قبلی، 
شناور، پرسرعت و منطقی بازی کنیم تا از لایحه های دفاعی 

حریف رد شویم.
 دربی

سرمربی پرسپولیس درباره در نظرگرفتن ملاحظاتی به خاطر 
بازی دربی  که در هفته هشتم برگزار می شود، توضیح داد: قطعا 

دربی روی این بازی تاثیر نمی گذارد و با تمام قوا برابر نفت 
مسجدسلیمان قرار می گیریم. از بازیکنانم می خواهم خیلی 

محکم مقابل حریف بازی کنند. بازی ای نیست که 
به خاطر دربی  بخواهیم شل بازی کنیم و امتیاز از 
دست دهیم. هم این بازی و هم دربی  3 امتیاز 
دارند و به فکر گرفتن امتیازهای کامل هستیم. 
کسی که بخواهد برای دربی شل بازی کند و مثلا 
کارت نگیرد، کاری غیرحرفه ای است و باید با 

تمام قوا به مصاف حریف برویم.
 مشکلات مالی 

سرمربی پرسوپلیس در پاسخ به مشکلات مالی 
پرسپولیس و نارضایتی بازیکنان از گرفتن تنها 
5 درصد از مبلغ قراردادشان تصریح کرد: قبل از 
بازی شاید جای این صحبت ها نباشد اما حق این 
بازیکنان این نوع برخورد نیست. آنها از همه چیز 

خود برای سربلندی پرسپولیس گذشته اند. عجیب 
است بعداز 5 قهرمانی این مشکلات برای پرسپولیس 
وجود داشته باشد. بازیکنان زندگی و خرج و مخارج 

دارند و درآمدشان فقط از فوتبال است. اعتراض کردن بازیکنان 
نسبت به دریافت قراردادشان و اینکه بعضی ها در این مورد 
صحبت می کنند، حربه ای شده تا این مسائل را توجیه کنند 
اما این بازیکنان نیاز به امکانات و رسیدگی خوب دارند. 
الان دو ماه است که برای زمین تمرین نامه دادیم و شفاهی 
گفتیم اما زمین تمرین مناسبی نداریم و با همین کیفیت 
تمرین، وارد مسابقه می شویم. 3 هفته است 
بازیکن گرفته ایم و فقط تمرین می کند و 
نمی تواند به خاطر پنجره بسته بازی کند؛ چرا 
این اتفاقات فقط برای پرسپولیس می افتد؟ او 
درباره حمایت وزارت ورزش از باشگاه گفت: همه 
از مشکلات پرسپولیس خبر دارند؛ از مدیر و وزیر 
گرفته تا خبرنگار و مردم. باید اراده ای باشد تا این 

مشکلات حل شد.
 داوری 

وی درباره داوری »کوپال ناظمی« توضیح داد: من 
همیشه از داوران حمایت کرده ام و امروز هم حمایت 
می کنم. باید اجازه دهیم داوران کار خود را بکنند و هیچ 
داوری به دنبال این نیست که بخواهد حق را ناحق کند. 
وقتی تصمیمات این ۶ هفته را کنار هم می گذاریم، همیشه 
به ضرر ما بوده اما من ذهنم را منفی نمی کنم و باید به آنها 

بیشتر اعتماد شود زیرا امکانات آنها ضعیف است.

آرمان ملی: بازی های هفته هفتم لیگ برتر فوتبال با انجام 
۸ دیدار در روز های دوشنبه و سه شنبه در شهر های مختلف 
در حالی برگزار می شود که مهمترین مسابقات را امروز شاهد 

خواهیم بود. 
 صنعت  نفت- استقلال 

برابر  گذشته  هفته  آبادان  صنعت نفت  فوتبال  تیم 
سرخپوشان پایتخت شکست خورد و اکنون با ۴ امتیاز در رتبه 
پانزدهم جدول رده بندی قرار دارد. شاگردان منصوریان به 3 
امتیاز بازی با استقلال نیاز مبرم دارند تا وضعیت خود را در 
جدول رده بندی سروسامان بدهند. در آن طرف، تیم فوتبال 
استقلال در 3 هفته متوالی برابر حریفان خود به نتیجه تساوی 
دست یافته است، به همین علت این تیم قصد دارد با برتری 

برابر تیم صنعت نفت آبادان نوار تساوی های خود را قطع کند. 
جدال مجیدی و منصوریان جذاب و دیدنی خواهد بود.

 پرسپولیس- نفت مسجدسلیمان 
هفته گذشته پرسپولیس بعداز چند هفته توانست رنگ 
برد را ببیند و با پیروزی برابرتیم صنعت نفت آبادان به رتبه 
چهارم صعود کند. شاگردان گل محمدی قصد دارند با بردن 
تیم نفت مسجدسلیمان به روند رو به رشد خود ادامه داده و در 
جمع بالانشینان قرار بگیرند. پرسپولیسی ها بعداز این بازی به 
مصاف آبی پوشان پایتخت می روند به همین علت این احتمال 
وجود دارد که سرخپوشان با احتیاط برابر نفت مسجدسلیمان 
بازی کنند تا با نفرات کامل در دربی پایتخت حاضر شوند. در 
آن طرف، تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان هفته گذشته برابر 

تیم آلومینیوم اراک شکست خورد تا با کسب 5 امتیاز در 
جایگاه سیزدهم قرار بگیرد.  

 سپاهان- نساجی  
سپاهان با وجود اینکه برابر تراکتور متوقف شد، اما همچنان 
با 13 امتیاز در صدرجدول قرار دارد. طلایی پوشان قصد دارند 
با برتری برابر تیم نساجی مازندران فاصله خود را با رقبای 
پر قدرتشان افزایش بدهند و صدرنشینی خود را در جدول 
رده بندی تثبیت کنند. در آن طرف، نساجی مازندران برابر تیم 
پیکان مساوی شد و با ۶ امتیاز در جایگاه دوازدهم قرار گرفت.

 برنامه رقابت های امروز: 
 دوشنبه 8 آذر

پیکان- گل گهر سیرجان
صنعت  نفت آبادان- استقلال

سپاهان- نساجی مازندران
مس رفسنجان- هوادارتهران

پرسپولیس- نفت مسجدسلیمان

پیش درآمد »دربی« 

تقابل تمام استقلالی در آبادان 

آرمان ملی: کمیسیون ورزشکاران اگرچه از 
نظر »صالحی امیری«، رئیس کمیته ملی المپیک 
فعالیت زیادی ندارد؛ اما حاشیه های آن بیشتر از 
سایر کمیسیون هاست. در روزهای گذشته شاهد 
درگیری رسانه ای بین »علیرضا دبیر« و »سیدرضا 

صالحی امیری« بوده ایم. 
 انتخابات 

کمیسیون  انتخابات  سالجاری  آبانماه   ۲1
ورزشکاران برگزار شد و نفراتی همچون سجاد 
گنج زاده با ۸۸ رأی، حسن یزدانی با 79 رأی، 
ذبیح ا... پورشیب با 71 رأی، احسان حدادی با 
۶7 رأی، بهداد سلیمی با ۶3 رأی، امین بوداغی 
با ۶1 رأی، شهربانو منصوریان با ۶0 رأی، مجتبی 
عابدینی با 59 رأی، زهرا نعمتی با 5۸ رأی، فرزانه 
فصیحی با 57 رأی، حمیده عباسعلی با 51 رأی، 
مصطفی نودهی با ۴9 رأی، محمدرضا گرایی 
با ۴۶ رأی، نجمه خدمتی با ۴1 رأی و حسین 
ساوه شمشکی با ۴1 رأی به عنوان نفرات منتخب 
المپیک  ملی  کمیته  ورزشکاران  کمیسیون 
انتخاب شدند. در ترکیب این 15 نفر، کشتی 
ایران ۲ نماینده دارد. پس از برگزاری انتخابات، 
صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک هم 
به استناد بند )۲-1( ماده چهار آیین نامه که از 
اختیارات رئیس کمیته ملی المپیک است، به 
محمد بیداریان )شنا(، محمد باقری معتمد 
)تکواندو(، ثریا آقایی )بدمینتون( و ندا شهسواری 
انتصابی  اعضای  به عنوان  روی میز(  )تنیس 
کمیسیون ورزشکاران حکم داد. البته با توجه به 
عضویت  هادی ساعی در کمیسیون ورزشکاران 
شورای المپیک آسیا، قهرمان المپیکی کشورمان 
به صورت اتومات تا زمانی که او عضو کمیسیون 
ورزشکاران OCA باشد، همچنان عضو کمیسیون 
ورزشکاران باقی خواهد ماند و به این ترتیب ۲0 نفر 
نهایی ترکیب کمیسیون ورزشکاران را تشکیل 

داده اند.
 اعتراض فدراسیون کشتی 

در بین اعضای انتصابی که از سوی رئیس 
کمیته ملی المپیک معرفی شده بودند، نامی از 
کشتی گیران نبود و همین موضوع هم باعث شد 
تا فدراسیون کشتی به آن واکنش نشان دهد. 
سایت فدراسیون کشتی نوشت: »پس از برگزاری 

انتخابات کمیسیون ورزشکاران حسن یزدانی 
دارنده مدال های طلا و نقره المپیک و طلا، نقره 
و برنز جهان در کشتی آزاد و محمدرضا گرایی 
دارنده مدال های طلای المپیک و جهان در کشتی 
فرنگی با رأی ورزشکاران واجد شرایط به عنوان 
عضو کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی المپیک 
انتخاب شدند. بر این اساس 15 نماینده کمیسیون 
ورزشکاران با رأی ورزشکاران واجد شرایط و از 
طریق انتخابات به عضویت کمیسیون درآمدند و 5 
نفر دیگر با انتصاب سیدرضا صالحی امیری رئیس 
کمیته ملی المپیک عضو این کمیسیون شدند. این 
در حالی است که جایگاه کشتی ایران در میادین 
المپیک، جهانی و بازی های آسیایی کاملا مشخص 
است و افتخارات این رشته ورزشی در چند ماه 
گذشته، بارها باعث شادی دل مردم و پیام تبریک 
مسئولان ارشد نظام به ویژه مقام معظم رهبری 
گشته است. جامعه کشتی کشور نسبت به انتصابات 
رئیس کمیته ملی المپیک اعتراض شدید خود را 
اعلام می دارد و باید با توجه به جایگاه کشتی کشور 
حداقل یک نماینده از قهرمانان کشتی در این 
انتصابات قرار داده می شد. بر این اساس حسن 
یزدانی و محمدرضا گرایی نمایندگان منتخب 
کشتی  در اولین نشست این کمیسیون حاضر 
نخواهند شد و فدراسیون کشتی اعتراض خود 
را به این انتخابات مهندسی شده رسما به کمیته 

بین المللی المپیک IOC  اعلام خواهد کرد«.
 پاسخ صالحی امیری

سیدرضا صالحی امیری در حاشیه نشست 
کمیسیون ورزشکاران اظهارداشت: در کمیته 

ملی المپیک 1۸ کمیسیون داریم و فلسفه آنها، 
ایجاد یک نظام مشورتی و تصمیم ساز است. اگر 
پیشنهادهای این کمیسیون قابلیت اجرا داشته 
باشد، توسط رئیس و هیات اجرایی نهایی می شود. 
همه کمیسیون ها به جز کمیسیون ورزشکاران که 
کمتر فعال بود، فعالیت های زیادی داشتند. وی با 
بیان اینکه کمیسیون ورزشکاران انتخابی است و 
سایر کمیسیون ها انتصابی هستند، تصریح کرد: از 
میان قهرمانان 15 نفر انتخاب می شوند و چهار نفر 
نیز از سوی رئیس کمیته معرفی خواهند شد. 15 
نفر در انتخابات معرفی شدند و چهار سهمیه دیگر 
به رشته هایی داده شد که در کمیسیون عضویت 
نداشتند. من هیچ دخالتی نداشتم و تنها احکام را 
صادر کردم. رئیس کمیته ملی المپیک در خصوص 
بیانیه فدراسیون کشتی یادآور شد: بنای ورود به 
حاشیه نداشتم و انتظار دارم هر عزیزی قبل از 
صحبت، ضوابط را مطالعه کند. اینکه تفاضا شود 
سهمیه کشتی زیاد شود، درست است. کشتی 
رشته اول ماست و هر چه عضو داشته باشد، مورد 
استقبال ماست. سوریان قهرمانی نامدار است و 
شخصا از مدافعان وی هستم. صالحی امیری با انتقاد 
ضمنی از مدیران فدراسیون کشتی خاطرنشان 
کرد: تلاش می کنم سازوکاری پیدا کنم که او 
به کمیسیون راه یابد، اما این اتفاق با جنجال و 
شلوغ کاری ممکن نیست. دوستان به جای گفت وگو 
فقط حرف می زنند و بیانیه صادر می کنند. این 
صحبت ها باید در چارچوب ها بیان شود و راهکار 
ورود سوریان، جنجال و بیانیه نیست. باید جلسه ای 
برگزار و راهکاری پیدا کنیم. ما تحت فشار تصمیم 

نمی گیریم. وی ضمن بیان این جمله که »با ۴0 
سال تجربه تسلیم فضاسازی ها نمی شویم« عنوان 
کرد: ساختار کمیته ملی المپیک مشخص است 
و در چارچوب قوانین و منشور المپیک حرکت 
می کنیم. دو ساعت در هیات اجرایی صحبت 
شد و هیچ کدام از اعضا موافق نبودند. چون تعداد 
اعضای کمیسیون ورزشکاران ۲0 نفر و زوج است، 
می خواهیم به IOC پیشنهاد کنیم که رئیس، فرد 
دیگری را هم منصوب کند تا تعداد اعضا به ۲1 نفر 
برسد. راهکار این اتفاق هم صحبت و آرامش است. 
صالحی امیری در این باره که عدم  آگاهی اهالی 
کشتی از آیین نامه یک ضعف به شمار می رود، 
گفت: تضعیف کشتی را به صلاح نمی دانم. علیرضا 
دبیر قهرمان ملی، حمید سوریان قهرمان نامدار 
و کشتی، ورزش اول ماست. اینها مسائل جزئی 
است و برای آن راه حل پیدا می کنیم. وی با اشاره 
به اینکه انتخاب چهار ورزشکار در کمیسیون 
ورزشکاران، مهندسی کمیته ملی المپیک برای 
انتخابات خوانده می شود، اظهارکرد: به هیچ جلسه 
کمیسیون ورزشکاران ورود نکردم. وقتی ورزشکار 
را نمی شناسم، مهندسی انتخابات موضوعی عبث 

و بیهوده است.
 برگزاری نخستین نشست 

کمیسیون  دوره  دومین  نشست  نخستین 
ورزشکاران کمیته ملی المپیک برای تعیین رئیس 
و نایب رئیس این کمیسیون با حضور سیدرضا 
المپیک، طاهره  صالحی امیری رئیس کمیته 
طاهریان نایب رئیس، کیکاووس سعیدی دبیرکل 
و 17 نفر از اعضای کمیسیون ورزشکاران در سالن 
فارسی آکادمی ملی المپیک برگزار شد. پس از 
پایان انتخابات داخلی کمیسیون ورزشکاران 
کمیته ملی المپیک، احسان حدادی موضوع 
عجیبی را مطرح کرد و خطاب به بهداد سلیمی 
گفت: انتخابات از قبل انجام شده و بهداد سلیمی 
نماینده کمیسیون ورزشکاران در هیات اجرایی 
است. از الان به او تبریک می گویم و امیدوارم که 
بتواند حقوق ورزشکاران را بگیرد. حدادی با طرح 
این موضوع مدعی شد که حضور بهداد سلیمی 
به عنوان نماینده ورزشکاران در هیات اجرایی 
از قبل مشخص است و وی پیشاپیش انتخاب 

شده است.

بحث فدراسیون کشتی و کمیته ملی المپیک 

انتقاد »دبیــر«؛ کنایه »صالحی امیــری«


